



Rijksinstituut voor Volksgezondheid  
en Milieu  
Ministerie van Volksgezondheid,  
Welzijn en Sport

Kernteam Corona Gedragsunit

A. van Leeuwenhoeklaan 9  
3721 MA Bilthoven  
Postbus 1  
3720 BA Bilthoven  
[www.rivm.nl](http://www.rivm.nl)

KvK Utrecht 30276683

T 030 274 91 11  
[info@rivm.nl](mailto:info@rivm.nl)

**Datum**  
8 juni 2020

**Ons kenmerk**

**Behandeld door**  
5.1.2e

[coronagedragsunit@rivm.nl](mailto:coronagedragsunit@rivm.nl)

# agenda

Bespreking Overleg kernteam  
Vergaderdatum en -tijd Maandag 08 juni 2020 09:00-10:00  
Vergaderplaats W0.32  
Kopie aan

1. Terugblik op WAR vergadering
2. Binnengekomen vragen/verzoeken
  - a. Mail 5.1.2e: presentatie BIN NL donderdag 14-16
  - b. Websessie International COVID-19 Behaviour Insights group (zie A1)
3. Samenvatting ouderen (VWS verzoek, zie bijlage)
4. Communicatie serologie testen (mail 5.1.2e)
5. BIN NL-webinar: Introductie Corona Gedragsunit bij het RIVM
6. Aanpak Wetenschappelijke publicaties (zie B1)
7. Wvttk
8. To do / lopende acties
 

Geen harde deadline

  - Update Open Science (5.1.2e)
  - Publicatieplan (5.1.2e)
  - Stavaza overall projectplan en ZonMw-begroting
  - (5.1.2e)
9. Actiepunten

Actiepuntenlijstje	Wie	Afgeh.
Overzicht presentaties in Excel		loopt
Coördinatie gedragskennis testbeleid		loopt
Vraag via 5.1.2e: Gebruik data sociale media voor multi-institutionele project		loopt
Uitwerken idee systematisch analyses van protocollen van 1,5m samenleving		loopt
Procesantwoord op 5.1.2e over input van DMO	5.1.2e	loopt
Lege dataset en document met variabelnamen aan UvA		loopt
Overleggen over de website qua versterken van bestaande narratief en eventuele fouten (met 5.1.2e en evt. 5.1.2e)		loopt

**Datum**  
8 juni 2020

website)		
Overleg inplannen met Social Media Analyse team om te bespreken hoe verder		Ligt bij 5.1.2e
Sessie organiseren met Fons' team voor het delen van ervaringen met betrekking tot de vragenlijst (aansluiten bij hun teamoverleg)		Loopt (vandaag)
Verzoek voor inhoudelijke bijdrage GGD-GHOR webinar doorzetten naar hele team		5.1.2e pakt dit op
Campagne #slimmerchillen oppakken met WP8		
Met 5.1.2e bezetting in WP3 bespreken		Loopt
Overleggen met 5.1.2e over betrekken van UvA leden (vanwege media items). 5.1.2e legt eerste contact.		
5.1.2e belt 5/6 met 5.1.2e over citizen science (eerste punt in verslag) met ook de vraag of maandag al met meer informatie kan komen.		
Vragenlijst over evaluatie doorsturen naar kernteam + WP-leiders	5.1.2e	
Input voor evaluatie uitvragen bij centrumhoofden		
5.1.2e vragen of zij aanwezig willen zijn bij bezoek commissaris van de koningin		
Met memoteam afspraak inplannen over theorie/inhoud waar 5.1.2e bij aansluiten		
Cochrane review club in Utrecht eventueel vragen of zij een training kunnen komen doen voor memoteam		
Terugkoppelen aan 5.1.2e dat ze een duidingsessie organiseren voor volgende memo's		
Doorgeven aan 5.1.2e (?) dat ze met Mariken een datum kan plannen voor webinar BIN NL		
Subgroepen starten binnen WAR		

## A1

Dag Kernteam,

Net sprak ik 5.1.2e van Bin NL.

De vorige presentatie van ons bij Bin is goed bevallen en ze vragen of we weer actuele gegevens willen presenteren. Dat zou donderdag tussen 14 en 16 uur zijn. Je kunt waarschijnlijk later inbellen en, je verhaal doen en dan weer uitstappen. Zou één van jullie of wellicht een WP-leider daar een update willen geven?

Een andere vraag gaat over een presentatie voor de OECD. De International COVID-19 Behavioural Insights Group, houdt ook eens in de zoveel tijd websessies. Landen kunnen daar hun gedragswerk presenteren. De vorm is vrij en er is ongeveer 20 minuten tijd. Zouden we daar ook een verhaal willen houden? Aanstaande donderdag is er een webmeeting, maar die is al vol. Het zou om de volgende gaan, waarschijnlijk over twee weken.

Dank, groeten,

5.1.2e

## B1

Beste Team,

**Datum**  
8 juni 2020

Net weer WAR gehad en er werd behoorlijk sterk ingezet op voortgang maken met wetenschappelijk publiceren. Dat is tevens een mooie slag voor de verdiepende analyses die we met het team willen gaan doen.

Ik ben nu bezig met groepjes maken op de belangrijkste thema's van de vragenlijst op basis van a) wat is bijdrage geweest van mensen? b) wat gaat de bijdrage zijn? c) specifieke aanvullende expertise die nodig is. Daarbij dacht ik als criteria dat er tenminste 1 iemand van het analyse team (kan RIVM-er zijn maar ook GGDer) in elk groepje zit; in elk groepje tenminste 1 GGDer; in elk groepje zullen wschl 2-4 RIVMers zitten; en in elk groepje 2-4 WAR leden (die schrijven zich in op 1 topic – zie onder – tenzij ze al een substantiele bijdrage aan meerdere topics hebben geleverd, zoals 5.1.2e).

Ik wil die subgroepen v.a. volgende week bijeen proberen te laten komen, zodat die ook al input kunnen geven in onze verdiepende analyses voor beleid. Omdat dit proces best wat communicatie, reservering, en planning e.d. vereist, zal 5.1.2e het proces secretariael ondersteunen.

De brede thema's die op dit moment zijn geïdentificeerd, zijn;

1. Compliance gedrag: ontwikkeling en validatie
2. Compliance & determinanten (psychosociale en achtergrond variabelen/subgroepen, zoals leeftijd en risico groep)
3. Welzijn (en associatie met o.a. achtergrondvariabelen/subgroepen, zoals leeftijd en alleen wonen; en compliance)
4. Draagvlak en vertrouwen (en associatie met o.a. achtergrondvariabelen/subgroepen, zoals leeftijd en SES; en compliance)
5. Communicatie (en associatie met o.a. achtergrondvariabelen, zoals leeftijd en alleen wonen; en compliance)
6. Regionale verschillen in [thema's]
7. .... en er komen ongetwijfeld meerdere opties naar voren (ik heb ook al een lijstje maar mooi als bovenstaande startpunt is?)

Procedure:

1. Groep komt samen en per meeting notuleert 1 lid (tenminste actiepunten/beslissingen) en stuurt die naar 5.1.2e
2. Er wordt een rationale, vraagstelling, en analyse opzet (zeg 1 A4) geschreven, voordat analyses worden gedaan. Exploratieve analyses kunnen altijd worden toegevoegd. Dit plan bevat ook een indicatie voor wat als een relevant effect/verschil/associatie wordt gezien (bijv tenminste 5% verschil of toename), omdat bijna alles significant is.
3. Er wordt beoordeeld of de statistische expertise en capaciteit intern aanwezig is en zo niet, regelt 5.1.2e dat een externe persoon de analyses kan komen doen.
4. Iedereen in het team wordt geacht een relevantie bijdrage leveren aan het design, analyse danwel interpretatie daarvan, en opschrijven/reviseren draft (reguliere criteria). We werken met pre-prints om kennis zsm te delen en alle publicaties zullen tenminste

**Datum**  
8 juni 2020

- de statistische output bevatten als bijlage, als de data niet bij het artikel gesubmit kan worden. Open access publicaties.
5. Tussentijds zullen resultaten input kunnen zijn voor beleidsrapportages.
  6. 5.1.2e zal het RIVM publicatie proces (de procedures) in de gaten houden en verdere ondersteuning bieden waar nodig (bezoekerspas etc).

Ik hoor het graag als iemand verbeterpunten ziet in deze aanpak. Ik ga nu voorstel maken voor de subgroepjes, op basis van bijdrage/expertise.

**Met hartelijke groet,**

5.1.2e